

食品安全标准与风险管理国际研讨会
The International Symposium on Food Safety Standard and Risk Management
暂定日程 Preliminary Agenda

3月27日，星期四 March 27, Thursday

9:00-9:30 开幕式 Opening Remarks

FAO、WHO、世界银行、CFDA、卫生计生委、农业部领导致辞
FAO, WHO, WB, CFDA, NHFPC, MOA representatives

议程 1 食品安全标准与风险管理：国际组织的做法 主持人：刘金峰主任

Session 1 International Food safety standards and risk management-Chair: Dr. Jinfeng Liu, CFSA

9:30-10:00

国际食品安全风险评估与科学建议在风险与管理中的作用 Kazuaki Miyagishima, WHO
The role of risk assessment and scientific advice in risk management - Kazuaki Miyagishima, WHO

10:00-10:30

国际食品法典标准进展与成就 Samuel Godefroy, 加拿大卫生部 Codex 副主席
International standards for food quality and safety, and achievements of Codex - Samuel Godefroy, Health Canada and Vice Chair, the Codex Alimentarius Commission.

10:30-11:00

中国食品安全标准与国际食品法典 陈君石院士，CFSA 总顾问
Development of national food standards and collaboration with Codex in China - CHEN Junshi, CFSA General Advisor

11:00-11:20

茶歇 Break

11:20-11:50

FAO 在食品安全风险管理的能力建设方面的经验 Renata Clarke, FAO
Capacity building of food safety risk management: experience and practice of FAO - Renata Clarke, FAO

11:50-12:20

全球食品安全伙伴项目 François Le Gall, 世界银行
The Global Food Safety Partnership – François Le Gall, the World Bank

12:20-13:30

午餐 Lunch

议程 2：各国的做法和经验 主持人：Kazuaki Miyagishima, WHO 食品安全司主任

Session 2 Panel Discussion: exchange of best practices and experiences-Chair: Dr. Kazuaki Miyagishima, Director of FOS, WHO

13:30-14:15 (15 minutes for each of the following panel speakers)

- 亚洲 Asia: Food Safety Standards and Risk Management- Issues in the region-Ms. Shashi Sareen, Senior Food and Nutrition Officer, FAO Regional Office for the Asia and Pacific Region
- 美国 United States - Dr Christopher Hickey, FDA China representative office
- 新加坡 Singapore - Dr. Paul Chiew, AVA
- 中国 China: Food safety monitoring and inspections in the production process – Ministry of Agriculture

14:15-15:30

嘉宾与听众互动交流：各国的做法和经验交流
Interactive discussion of the Panel with the audience

15:30-15:50

茶歇 Tea Break

议程 3：省级食品安全机构的做法和经验 主持人：王韧，FAO 助理总干事

Session 3 Experiences from Provincial food safety authorities-Chair: Ren Wang, FAO ADG

15:50-16:30

中国面临的问题

Views of local governments

- 上海食药局 Shanghai FDA
- 四川农业厅 Sichuan Bureau of Agriculture
- 广东卫生计生委 Guangdong HFPC

16:30-17:30

嘉宾讨论：发现问题，应对挑战

Panel discussion: identification of key challenges based on country reflections and the discussions of the provincial experiences.

17:30

闭幕致辞：食药总局副局长 Juergen Voegele of WB

Close of the symposium Deputy Administrator of CFDA and Juergen Voegele of WB

3 月 28 日，星期五 March 28, Friday

分会场 1- 执行食品安全标准，构筑市场信心

主持人：Renata Clarke, FAO 世行代表

Parallel Session 1 - Building the confidence of the market by the implementation of food safety standards

Co-Chair: Mr. Jun Zhao, the World Bank Beijing Office Renata Clarke, FAO

9:00-9:20

政府控制和私营标准——共同维护市场信心 Alan Reilly, 爱尔兰食品安全局
Official Food Control and Private Sector Standards-Working Together to Assure Market Confidence

9:20-09:40

食品安全标准在食品安全监管和执法中的作用 国家食药总局
The role of food safety standards in supervision and compliance activities - CFDA

09:40-10:00

食品企业参与全球食品安全倡议（GFSI）的经验 中粮集团
The experience of involvement in GFSI – COFCO, China

10:00-10:20

荷兰乳业在食品安全风险管理中的经验与实践 荷兰待定
Experiences and practices of food safety risk management in the Dutch dairy industry,
Representative from the Netherlands (TBD)

10:20-10:40

茶歇 Break

10:40-12:30

圆桌讨论，参加者包括会议组织者、中国政府机构和食品企业界代表：

- 在构建市场和公众对食品安全标准的信心方面各方达成共识；
- 为参加圆桌讨论各方的共同行动制定路线图和行动计划。

Round-table discussion of the co-sponsors, China government agencies and representatives of the food industry:

- To develop a common agenda and a strategy for building confidence of the market and the public on food safety standards
- To draft a roadmap and plan of action for a collaborative initiative involving the participating parties around the table.

分会场 2：食品安全标准与风险管理的沟通交流

主持人：张志强，卫生计生委食品司副司长 叶志华，中国农科院质标所

Parallel Session 2 Communication of food safety standards and risk management

Co-Chair: Mr. Zhiqiang Zhang, NHFPC Mr. Zhihua Ye, CAAS

9:00-9:30

食品安全风险交流的经验 and 做法 卫生计生委新闻司 待定
Practice and experience of risk communication- NHFPC TBD

9:30-10:00

国际食品法典标准的宣传交流 Tom Heilandt, FAO 法典秘书处
Communication on International food safety standards - Tom Heilandt, Codex Secretariat

10:00-10:30

热点食品安全事件的风险交流案例研究 罗云波，中国农业大学
Cases study: Risk communication on hot topics on food safety standard related issues
- LUO Yunbo, CAU

10:30-11:00

香港食品安全风险交流的经验 香港食物安全中心

Communication on food safety, experience in Hong Kong – CFS HK

11:00-12:20

报告人与媒体互动：食品安全风险管理的认识与交流

Panel speakers' discussion with media - Understanding and communication of food safety risk management

12:20-12:30

会议总结

Conclusions and closing remarks of the Session (Co-chairs)

分会场 3- 讨论食品安全专项行动计划

主持人：食药总局 世行

Parallel Session 3 – Discussion on Food Safety Action Plan

Co-Chair: CFDA and World Bank

参加人员 Participants:

食药总局 CFDA、卫生计生委 NHFPC、农业部 MOA、CFSA、部分省市代表 Provincial governments、骨干企业 Industry representatives、FAO、WHO、世行 GFSP

09:00-09:20

介绍行动计划草案

Introduction of the draft Action Plan (CFSA)

09:20-10:20

与会人员讨论行动计划

Open discussion (Detailed leading questions/topics to be developed)

10:20-10:30

茶歇

Tea Break

10:30-12:00

继续讨论行动计划

Continued open discussion

12:00-12:30

会议总结，下一步工作安排

Conclusion of the discussion and next steps (Co-chairs)